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Onderwerp Schriftelijke vragen ex art 39 RvO 126 ONS pilot Alliantie burgers Voorschoten 

 
 
 
Geachte Raad, 

Door raadslid Glenn Zeelt  van de ONS-fractie zijn op maandag 23 oktober 2019 vragen gesteld 
met betrekking tot pilot Alliantie burgers Voorschoten. 

De beantwoording van deze vragen treft u hieronder aan. 

 
Vragen:  
  
Het lijkt dat er nog gezocht wordt naar een manier om het leerproces dat zal gaan leiden tot een 
versterkte samenwerking tussen College/WODV/regieteam met de Alliantie Burgers van Voorschoten 
een versterkende en versnellende impuls te geven.  
  

1. Herkent het college de geluiden die de fractie van ONS Voorschoten heeft gehoord? Zo ja, welke 
acties gaat het college op zeer korte termijn ondernemen om de gewenste impuls te realiseren.  

  
De fractie ziet graag, dat de raad tussenrapportage over de voortgang van de pilot krijgt –over het 
gevolgde proces en de afgesproken spelregels- , om zo in voldoende mate het proces en de 
voortgang te kunnen monitoren. 
  

2. Kan het college dit toezeggen? Zo ja, wanneer kunnen wij de eerste rapportage tegemoet zien? Zo 
neen, op welke wijze krijgt de raad dan zijn informatie. 

  
In de gevraagde rapportage zien wij graag terug in hoeverre de leden van het regieteam en die van 
de Alliantie Burgers van Voorschoten de conclusies/de adviezen aan het college/de gemeenteraad 
delen. 
  

3. Kan het college dit toezeggen? 

  



 

 

Het is bij de fractie bekend, dat de WODV het qua menskracht moeilijk heeft om aan alle 
ambities van de raad en het college invulling te geven. 
  

4. Kan de WODV nog voldoende deskundige menskracht voor de pilot beschikbaar stellen? Deze vraag 
komt op, omdat er geluiden zijn, dat de voortgang van de pilot gevaar loopt. Zo neen, kan de 

WODV voldoende menskracht inhuren om aan de pilot te werken en met het regieteam mee te 
denken? 

  
De Alliantie Burgers van Voorschoten heeft in “Reflecties op de Woonvisie 2019-2022 Voorschoten” 
van 13 juni 2019,diverse onderwerpen aangesneden, genoemd onder 2 “Enkele procedurele 
opmerkingen vooraf” en 3 “Meer inhoudelijke opmerkingen”.  
  

5. Kan het college aangeven aan welke thema’s/bulletpoints nu wordt gewerkt en aan welke de 
komende maanden? Graag ook een reactie indien bulletpoints uit de Reflectie niet worden 
meegenomen in het regieteam en waarom. 

  
Beantwoording 

In antwoord op de vragen 1t/m 5 merkt  college  het volgende op. 

Algemeen: 

Het regieteam woonvisie is van de zomer opgestart. Het regieteam bestaat uit vertegenwoordigers 

van de burgeralliantie en Oud, Leefbaar en Groen Voorschoten en een bestuurlijk en ambtelijk 
vertegenwoordiger vanuit de gemeente. De samenstelling kan mogelijk in de loop van de komende 
tijd nog verbreed worden.  

Het college is verheugd dat actieve  inwoners mee willen denken over de invulling van het beleid 
en de uitvoering rondom bouwen en wonen.  

Het regieteam is een pilot voor het domein wonen die gestart is vooruitlopend op de oprichting van 
de taskforce participatie zoals bedoeld in de motie van D66 bij de behandeling van de Kadernota. 
Het geeft concreet uitwerking aan onder meer de principes in de nota over participatie.  

Onder de vlag van die taskforce zullen meer pilots gaan volgen. Bedoeling van de pilot is 
inhoudelijk om het college te versterken en van ideeën te voorzien en ook in verbinding te brengen 
met expertise in het dorp mbt de uitvoering van de woonvisie. Daarbij staat voorop het 
daadwerkelijk realiseren van 300 extra woningen de komende 4 jaar, binnen randvoorwaarden 

zoals door raad en college gesteld. Verder is het ook een pilot om te leren hoe dit soort 

participatieprocessen het best ingericht en vormgegeven kunnen worden.  

De pilot is niet de enige vorm van participatie die het college ontwikkelt en toepast mbt de 

woonvisie. Andere vormen zijn bijvoorbeeld de participatie rondom concrete bouwprojecten, en de 
nog te organiseren participatie rondom ontwikkelthema’s  zoals verduurzaming van de bouw of 
ontwikkeling van nieuwe concepten, zoals woonvormen voor ouderen. In de regiegroep zijn deze 
drie verschillende niveaus van participatie en daarmee samenhangende communicatie en 
informatie constructief  besproken.   



 

 

Het college onderkent dat nog niet alles loopt zoals we graag zouden willen. Het regieteam is net 
gestart en verkeert nog in de opstartfase, waarin in goed overleg met elkaar gezocht wordt naar 
spelregels, de goede invulling, prioriteitstelling en informatievoorziening. Dat is leren en aan elkaar 
wennen. We werken nu aan een stapsgewijze verbetering van informatiedeling, voorbereiding 
vergaderingen,  een goed verwachtingenmanagement en adequate feed back op, bespreking van 
en opvolging van ideeën die aangereikt worden.  

De regiegroep zal gaan werken aan de hand van een planning die parallel loopt aan de 
uitvoeringsagenda woonvisie zoals die met de raad gecommuniceerd zal worden. De door derden 
aangedragen onderwerpen  en ideeën zullen in het tempo van deze planning aan de orde 

komen. Later in de tijd zal er meer ruimte ontstaan om nieuwe onderwerpen te agenderen.  

Verwachtingenmanagement is erg belangrijk bij de aanvang van participatietrajecten. Daarom 

wordt er gesproken in de regiegroep over rollen, verantwoordelijkheden en spelregels. 
Uitgangspunt is dat het college stuurt en onderhandeld met bijvoorbeeld ontwikkelaars en 
corporaties. De input vanuit de regiegroep of vanuit anderen wordt hierbij daar waar mogelijk 
gebruikt.  

Begeleiding van de pilot kost tijd. Daarom is de gemeente doende om meer capaciteit voor de 
begeleiding vrij te maken, in het kader van de uitvoering van de woonvisie en vooruitlopend op de 
Omgevingswet.  

  

2.  

Over de voortgang van deze pilot zal het college rapporteren in het kader van de planning en 

control cyclus.  

In de op te richten gemengd samengestelde task force participatie ter uitvoering van de motie van 
de D66, onder voorzitterschap van de burgemeester, zal het college bespreken hoe de leerpunten 
van deze en andere pilots in meer brede zin georganiseerd gaan worden, zoals informatiedeling, 
rolverdeling, agendasetting en cultuurverandering van de organisatie. 

Daarmee levert de pilot ook belangrijke en nuttige leerpunten op in het licht van de komende 
Omgevingswet.  

  
  
  
Met vriendelijke groet, 

het college van burgemeester en wethouders, 
 

 
 
 

A. R. de Graaf, P.J. Bouvy-Koene, 
gemeentesecretaris burgemeester 
 

Deze brief is digitaal vastgesteld. Hierdoor staat er geen fysieke handtekening in de brief. 


